
Aangaan Centrumregeling Jeugdhulp Noordoost Brabant 2020 met betrokken gemeenten 

Fractie Vragen Antwoorden 

Team 

Meierijstad 

1. Waarom stappen de drie gemeenten (mogelijk) (deels) uit deze regeling?  

2. En wat zijn daarvan de gevolgen voor o.a. Meierijstad? 

3. Op welke wijze is zichtbaar dat er bij inkoop aandacht is voor de  

18-/18 + problematiek ? 

1. De gemeenten Haaren, Sint-Michielsgestel en 

Haaren willen meer verbinding tussen de 

decentralisaties realiseren en meer verbinding maken 

tussen de nulde, eerste en tweede lijn. Hiervoor willen 

zij meer lokaal kunnen organiseren (deze wens speelt 

bij veel gemeenten). Hun oplossing was om daarvoor 

zoveel mogelijk zelf zorg te kunnen inkopen. 

 

In de inkoopstrategie voor Jeugd is echter het 

volgende opgenomen: 
De Centrumregeling is opgesteld op basis van de 

richting die het RBO gezamenlijk heeft bepaald. Het is 

één Centrumregeling waarin de gezamenlijke visie op 

de samenwerking is vastgelegd. Gemeenten nemen 

deel aan deze regeling of niet. Het is niet mogelijk om 

op onderdelen deel te nemen aan de Centrumregeling.  

 

Op basis hiervan hebben de colleges van Haaren, Sint-

Michielsgestel en Boxtel besloten hun gemeenteraden 

te adviseren hun eerder genomen besluit te 

heroverwegen en als nog aan te sluiten bij zowel 

Jeugd als Wmo. Gebruik te kunnen maken van de 

gewenste solidariteit bij de zwaardere vormen van 

Jeugdzorg is hierbij een belangrijk argument. 

Daarnaast is het mogelijk om met pilots te werken en 

biedt de keuze voor open house veel lokale ruimte. 

 

2. Er zijn hierdoor geen gevolgen voor Meierijstad. 

 



3. De voorgestelde manier van inkoop biedt meer 

mogelijkheden om de zorg in het kader van de 

jeugdwet en Wmo beter op elkaar aan te laten sluiten. 

Nu is dat soms lastiger omdat een aanbieder wel 

gecontracteerd is in het kader van de jeugdwet maar 

niet in het kader van de Wmo, of andersom. Op het 

moment dat dit zich voordoet wordt nu gezocht naar 

maatwerkoplossingen. In het kader van de 

voorgestelde manier van inkoop kunnen we deze 

aanbieder dadelijke verwijzen naar de mogelijkheid om 

zowel voor Jeugd als Wmo een contract aan te gaan.  
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4. Hoe luiden de solidariteitsafspraken? Hiervoor verwijzen wij u graag naar paragraaf 6.2 

pagina 20 en 21 van de bijlage: Regionale 

Inkoopstrategie Jeugdhulp Noordoost Brabant 2020-

2024. 
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5. Bij rechtsbescherming staat geschreven dat de cliënt of zijn ouder “kan 

kiezen voor PGB”. Is dat een open keuze, zonder voorwaarden? Zo nee, 

welke zijn de voorwaarden  ? 

6. Hoe ontstond de situatie dat de ASD te weinig tijd had om te adviseren ? 

Hoe had dit voorkomen kunnen worden ? 

7. Er is niet gekozen voor resultaatgerichte bekostiging . Waarom niet ? 

8. Wat vraagt deze regeling van de toegang van Meierijstad ? Heeft deze 

regeling invloed op de inrichting van de toegang ? 

5. De tekst in het raadsvoorstel onder 

rechtsbescherming beschrijft dat een aanbieder om 

moverende redenen ervoor kan kiezen om geen zorg 

in natura-contract meer te willen in 2020.  

Mocht dan de klant alsnog bij die aanbieder willen 

blijven dan zal die klant over moeten stappen naar een 

PGB. Dit kan, mits hij/zij PGB-vaardig is zoals is 

beschreven in de wet. 

 

6. Met de ASD zijn inmiddels heldere afspraken 

gemaakt over de adviestijd voor lokale adviezen (4-6 

weken). 

De ASD realiseert en accepteert dat regionale 

adviezen een andere dynamiek (besluitvorming tussen 

16 gemeenten) kennen. Dit is opgevangen door tijdens 



het beleidsproces lokaal of regionaal één of meer 

bijeenkomsten te beleggen. De ASD heeft hiervoor 

begrip en heeft hier mee ingestemd. 

7. Er is niet gekozen voor resultaatgerichte 

bekostiging. Waarom niet ? Elke bekostigingsvorm 

heeft voor- en nadelen. Het nadeel van 

resultaatbekostiging is: 

 Het formuleren van te behalen resultaten per 

cliënt en het meten van die resultaten is lastig. 

 Een prestatieafhankelijke vergoeding levert 

perverse prikkels op. Zo kan het zijn dat 

aanbieders het niet meer aandurven bepaalde 

cliënten aan te nemen. 

Deze nadelen zijn gezien de complexiteit van 

Jeugdzorg voor ons aanleiding hier niet voor te kiezen. 

 

8. De regeling heeft gevolgen voor de werkwijze van 

de Toegang. Meer sturing op transformatie en inzet 

zorgaanbieder. In het najaar wordt de Toegang hierop 

voorbereid. 

VVD 1. Welke argumenten hebben Boxtel, Sint-Michielsgestel en Haaren om 

(mogelijkerwijs) niet deel te nemen aan deze centrumregeling? 

Zie hierboven. 

SP 1. Kunnen/mogen de belangrijkste grote aanbieders ook meedoen in het 
Regionaal Beleidsteam?  

In het Regionaal Beleidsteam zitten alleen 

beleidsmedewerkers van deelnemende gemeenten.  

Hart voor 

Schijndel 

1. Welke adviezen van het RBO zijn overgenomen en welke niet? 

 

Het RBO is geen adviesorgaan, maar is een overleg 

van wethouders Jeugd uit de regio. De regionale 

inkoopstrategie is op meerdere momenten in het 

proces voorgelegd aan het RBO. Ten aanzien van de 

verschillende onderdelen heeft het RBO op diverse 

momenten input geleverd, standpunten ingenomen en 



geadviseerd. Deze informatie is verwerkt in de 

definitieve versie waar het RBO mee heeft ingestemd.  

Hart voor 

Schijndel 

2. Wat zijn (mogelijke) gevolgen zijn als gemeentes als Boxtel, Haaren en 

Sint Michelsgestel niet deelnemen? En hoe wordt daarop geanticipeerd? 

Waarom was er geen tijd om advies te vragen aan het ASD?  

Zie hierboven. 

Hart voor 

Schijndel 

3. In de schriftelijke reactie van het ASD wordt gevraagd of u een reactie van 

hen wenst. Wat was uw antwoord op die vraag? Kwam er alsnog een 

reactie? Wat was die reactie? Wat gaat u doen om te voorkomen dat de 

ASD niet of te laat om een reactie wordt gevraagd? 

Zie hierboven en de bijlage: overleg ASD (email) 

Hart voor 

Schijndel 

4. De uitvoeringskosten worden waarschijnlijk hoger.  Wat worden die kosten 

naar verwachting?  

Dat kunnen wij op dit moment nog niet aangeven. Wij 

zullen deze eenmalige kosten in de BERAP 2019 

opnemen in de begroting en dekken uit de Reserve 

Sociaal Domein. 

Hart voor 

Schijndel 

5. Bij de aanbestedingsprocedure zware jeugdhulp kan de gemeente kiezen 

voor een methode die onderhandeling mogelijk maakt. Is al duidelijk of dit 

gaat gebeuren? 

Ja, want dit maakt het mogelijk om een op maat 
gemaakt aanbod in te kopen dat optimaal aansluit bij 
de behoefte van de regio.  

 

Hart voor 

Schijndel 

6. De overgang heeft risico’s. Het is niet helemaal duidelijk op welke wijze de 

gemeente gaat zorgen dat de voortgang van de jeugdhulp geen schade 

op zal gaan lopen. Wat gaat u vooraf doen om schade te voorkomen en 

op welke wijze gaat u daarover communiceren? 

Wij hebben uitsluiting van risico’s voor klanten 

geschetst in het raadsvoorstel bij de paragraaf 

rechtsbescherming. De financiële gevolgen worden 

opgenomen via de BERAP in de begroting. Mochten 

hiernaast nog meer risico’s ontstaan die wij nu niet 

voorzien dan zullen wij uw raad zo spoedig hierbij 

betrekken c.q. over informeren. Zorgcontinuïteit zal in 

de overgangsfase onze aandacht hebben. 

PvdA 1. Hoe staat het er voor met de wachtlijst voor spoedplekken? Wat is de 

wachttijd en hoeveel personen staan er op? 

De wachtlijst kan per zorgvorm en per aanbieder 

verschillen. Helaas is er op dit moment nog geen 

eenduidig en totaaloverzicht ten aanzien van 

wachtlijsten. Het ontwikkelen hiervan staat hoog op de 

regionale beleidsagenda. 



Uit onderzoek van het NJI blijkt dat het genereren van 

landelijke informatie ten aanzien van wachtlijsten niet 

mogelijk is.  Ook in andere regio’s en gemeentelijk 

blijkt dat het verkrijgen van dergelijk informatie moeilijk 

is. 

 2. Zijn er voldoende opvangplaatsen voor de zwaardere jeugdzorg in de 

nabije regio? 

De beschikbaarheid en de nabijheid van de zwaardere 

jeugdzorg verschilt per zorgvorm en aanbieder.  

D66 1. Welk scenario kiest onze gemeente? Is dat nu al aan de orde of kan dat 

later gekozen worden? 

Op basis van de scenario’s is een eindadvies 

opgesteld. Dit kun u terug lezen op pagina 6 van de 

inkoopstrategie. Deze keuze wordt regionaal breed 

gedeeld. Ook door ons college. 

 2. Nog niet alle gemeenten hebben aangegeven om in deze regeling in te 

stappen. Daardoor zal de verdeelsleutel omhoog gaan als zij besluiten 

niet in te stappen. Wat is de consequentie hiervan? Kunnen we dat 

opvangen? 

Naar verwachting gaan alle gemeenten deelnemen. 

Ook Haaren, Sint-Michielsgestel en Boxtel. 

 

 3. Wat is de reactie van het college op de brief van ASD op 20 december? 

 

Wij gaan er vanuit dat de door u aangehaalde brief 

betrekking heeft op het re-integratiebeleid. Alle vragen 

die door de ASD zijn gesteld zijn inmiddels 

beantwoord. De ASD heeft met de beleidsnota 

ingestemd. De ASD krijgt na behandeling in de raad 

nog een schriftelijke reactie van ons college. 

 4. Waarom zijn de stukken pas op 2 januari naar de ASD gekomen, om 

vervolgens binnen 6 dagen te reageren? 

Zie eerdere beantwoording technische vragen. 

 


